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Geachte mevrouw Yesilgöz-Zegerius,

De politiebonden herkennen veel in het rapport ‘Bewaken en beveiligen’ van de
Onderzoeksraad voor Veiligheid en hebben waardering voor de aanbevelingen van
de Raad.

Al door het vorige kabinet zijn financiële middelen toegezegd om de kwaliteit van
het stelsel Bewaken en Beveiligen te verbeteren. Die bedragen waren op zich al
onvoldoende, maar dat de beschikbaarstelling daarvan nog steeds op zich laat
wachten heeft grote ergernis gewekt bij de politiebonden. De te bewaken personen
én de op dat gebied ingezette politiemensen lopen daardoor onnodige extra
risico's.

Naar aanleiding van het uitkomen van het rapport hebben de politiebonden
meerdere gesprekken gevoerd met leden die werken binnen het stelsel BenB. Die
bevestigen dat de vraag naar uiteenlopende vormen van beveiliging enorm is
toegenomen door de toenemende maatschappelijke onrust en uitdijende criminele
samenwerkingsverbanden.

De politie heeft zich organisatorisch onvoldoende aan deze ontwikkelingen kunnen
aanpassen door de snelheid ervan en door gebrekkige financiering en
ondersteuning. Het gevolg hiervan is dat de laatste jaren onnodig hoge risico’s zijn
genomen bij het bewaken en beveiligen van bedreigde personen. Dit heeft
verregaande gevolgen tot op de dag vandaag.



Het stelsel Bewaken en beveiligen zou voortdurend in ontwikkeling moeten zijn,
onder andere door de inzet van innovatieve technologieën en het versterken van de
publiek-private samenwerking. Alleen door het continu (kunnen) verbeteren van de
beveiliging van personen en objecten zijn de risico’s op dreiging en geweld zo veel
mogelijk te beperken. Voor een effectief en efficiënt systeem dienen de essentiële
zaken op orde te zijn en op elkaar aan te sluiten. Dit gebeurt nog onvoldoende.

Een belangrijke praktische noodzaak om (extra) te investeren in het stelsel is dat
de betrouwbaarheid van deze voorziening een voorwaarde is om vaker met
kroongetuigen te (kunnen) werken. Volgens rechercheurs is die mogelijkheid
cruciaal voor een effectieve aanpak van de georganiseerde misdaad.

In een bijlage bij deze brief hebben we veelzeggende quotes verzameld uit recent
gevoerde gesprekken met politiemensen die binnen het stelsel Bewaken en
Beveiligen werken.

Wij verzoeken u dringend met spoed te zorgen voor een gefinancierd plan voor de
korte en lange termijn en per direct de nodige bedragen ter beschikking te stellen.
Politiemensen zijn tot op de dag van vandaag gemotiveerd om de te bewaken
personen te beschermen maar spreken van een extra risicovolle opdracht doordat
de ondersteuning tekortschiet. Door het alsnog nakomen van de gedane
toezeggingen kunt u daar verandering in brengen.

Met vriendelijke groet,

Baarn, 23 maart 2023
Algemeen Christelijke Politiebond (ACP)

W. Groeneweg

Algemene Nederlandse Politie Vereniging
(ANPV)

A. Simonis

Vakvereniging voor politie Equipe

M. Barendse

Nederlandse Politie Bond (NPB)

J.A. Struijs
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Bijlage brief bewaken en beveiligen;

Het grootste probleem is eigenlijk wel dat alles financieel wordt afgehouden om
onze taken serieus en op een verantwoorde wijze uit te laten voeren. Dat we het in
begin bij de opstart moesten hebben van onze goodwill, loyaliteit, gedrevenheid en
lef is tot daar aan toe, maar er is onvoldoende gehoor gegeven aan onze hulpvraag
m.b.t. middelen en trainingen.

Er is door diverse leden, individueel dan wel vanuit klankbordgroepen van alles
aangegeven mbt tot opleiding, middelen, werkwijzen, gebrek aan informatie,
voertuigen, etc. Hier is niet goed naar geluisterd voor mijn gevoel. Nu er een zeer
kritisch rapport ligt wil men ineens weten wat eraan schort, dat wat al sinds de start
van Brachium door bovenstaande leden en klankbordgroepen is aangegeven.

De te bewaken personen rijden altijd in een gepantserde auto met hun bewakers.
Bij de persoonsbegeleiding worden geleasede, niet gepantserde auto's gebruikt. Ik
vind echt dat er meer gebruik moet worden gemaakt van gepantserde auto's. Je
bent er om bij een aanslag direct in te grijpen. Dit wil je zo veilig mogelijk doen.

Mijn grootste ergernis van de laatste 3,5 jaar is dat iedereen weet dat we meer dan
persoonsbegeleiding doen om zo goed mogelijk de veiligheid te garanderen van de
bewaken personen. Hierbij zitten elementen van persoonsbeveiliging bij maar
mogen dit niet zo noemen.

We moeten het regelmatig doen met beperkte informatie als er wederom wordt
opgeschaald in verband met een hoog risico rondom een te bewaken persoon. Er
wordt dan weinig info gedeeld en gebruiken we maar sociale media (open bronnen)
met de motivatie “mogelijkheid tot lekken beperken”. Dit schept geen tot weinig
vertrouwen naar de werkvloer, daarnaast lopen wij constant achter de feiten aan,
terwijl info er al lang ligt.

Er wordt te weinig geluisterd naar de werkvloer als het gaat om de zichtbare
belangstelling van criminelen voor onze voertuigen en geheime opkomst locaties.
Te weinig terugkoppeling over wat hiermee gedaan wordt.
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Door te weinig opleiding, informatie, middelen en gebrek aan financiën bekruip me
regelmatig het gevoel van ‘we doen maar wat’ Ik hou me maar vast aan mijn
gemotiveerde en professionele team.

Er moet aandacht komen voor de mentale kant. De te bewaken personen hebben
het zwaar. Er ontstaat een band met je te bewaken persoon en snap hun behoefte
om zich soms te onttrekken aan het regime. Uitleggen dat iets echt niet kan,valt
soms zwaar voor me. Je beweegt dan toch maar mee. Je laat ze nooit in de steek
en snap hun sociale behoefte

Om 1 persoon te beveiligen 24 uur kost 34 politiemensen per week. Op
zittingsdagen van Marengo worden soms meer dan 300 politiemensen ingezet.
Hiernaast werken er tientallen mensen in de informatieorganisatie, meldkamers en
bedrijfsvoering in het stelsel. Er worden honderden mensen en gebouwen beveiligd
binnen het stelsel. Je hoeft geen rekenwonder te zijn dat de huidige capaciteit te
kort schiet. Elke dag wordt de schaarste verdeeld.

Er komen mooie woorden uit de politiek en van de minister over de inzet en
motivatie van politiemensen. We hebben jaren geleden al  goed onderbouwd 100
miljoen extra gevraagd voor de uitvoering van dit stelsel. We krijgen 65 miljoen die
nog steeds niet op de rekening staat van de politie. Hierdoor werken 300 mensen al
bijna 4 jaar lang op tijdelijke basis zonder voldoende middelen en opleiding.  Dit
tast de moraal van de mensen en de geloofwaardigheid van de politiek enorm aan.

Er liggen goede plannen klaar betreffende het flexibeler inrichten van het stelsel
door meer innovatieve ict (bodycams, camera’s, apps etc.) en andere werkwijzen te
gebruiken. Deze worden nog steeds niet uitgevoerd door te weinig financiering.
Hierdoor verliezen we capaciteit en nemen soms extra onnodige risico’s.

Er moet echt beter worden samengewerkt. Je moet iedereen zo snel mogelijk
volledig opleiden (persoonsbegeleiding en bewaking) zodat ze in alle domeinen
kunnen samenwerken.

Vier jaar van overwerk met soms 80 hotelovernachtingen in een risicovolle
omgeving vraagt veel van je sociale leven en je thuisomgeving. Er moeten snel
meer duidelijkheid en betere arbeidsvoorwaarden komen.
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Dit is het mooiste werk dat ik binnen de politie heb gedaan onder de meest
moeilijke omstandigheden

Onze huidige organisatie moet worden geëvalueerd. Hebben wij nog de juiste
competenties, aansturing en organisatievorm?

We zien alleen maar een toename van werk door de maatschappelijke onrust en
toename van criminele samenwerkingsverbanden. Ik snap dat sommige mensen
per direct moeten worden beveiligd en bewaakt zoals binnen Koninklijk Huis of
politiek. Ik snap niet dat er geen mensen bijkomen. Dit is wachten op fouten en
ongelukken.

Ik kom alleen maar mensen tegen binnen het stelsel die tot het uiterste gaan om de
te beschermen personen te beveiligen. Ze zijn letterlijk bereid hun leven hiervoor te
geven. Deze mensen verdienen meer erkenning, waardering en ondersteuning.
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